
1 
 

Protokół nr XLIV/18 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 28 marca 2018 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla, Zastępcę 

Burmistrza, Skarbnika Śmigla, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, 

sołtysów, pracowników Urzędu, radcę prawnego oraz mieszkańców gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecni: Rafał Klem i Alfred Splisteser. Lista 

obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XLIV sesji Rady Miejskiej Śmigla 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń do przedstawionego porządku: 

 

1. Otwarcie sesji.  

2. Przedstawienie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla.  

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami.  

7. Interpelacje i zapytania radnych.  

8. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.  

9. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2018,  

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2018-

2027,  

3) w sprawie podziału Gminy Śmigiel na okręgi wyborcze w wyborach do Rady 

Gminy,  

4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/291/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 

października 2017 w sprawie przyjęcia „Programu rewitalizacji dla Gminy 

Śmigiel na lata 2017-2023”,  
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5) w sprawie zasad udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych niektórych nauczycieli, obowiązujących w 

przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Śmigiel,  

6) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/363/09 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 31 

marca 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznania oraz wypłacenia do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczenia i wypłacenia wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel,  

7) w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Śmiglu.  

8) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2018,  

9) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Księginkach,  

10)  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów eksplantacji i wydobycia kopalin wraz z infrastrukturą 

techniczną w obrębie wsi Przysieka Polska,  

11)  w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Śmigiel oraz aktualności miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie Gminy Śmigiel,  

12) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi Nietążkowo,  

13) w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów zgłoszonych na 

ławników w wyborach uzupełniających,  

14) w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej Śmigla wyrażającego protest 

przeciw projektowi ustawy o Polskiej Agencji Geologicznej.  

10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na zapytania  

12. Wolne głosy i wnioski.  

13. Zakończenie sesji.  
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Ad.3. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

 

Ad.5. 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla, 

przedstawiła Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak. Poinformowała, że uchwały zostały 

wykonane lub są w trakcie realizacji. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Pytań nie było. 

  

Ad. 7. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Pytania zadali: 

Radny Michał Skrzypczak: 

– Kiedy zostanie wyremontowany mur przy cmentarzu przy kaplicy? 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny: 

– Czy są plany odnośnie byłej kotłowni, która jest przyległa do Ośrodka 
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Zdrowia? 

 

Ad. 9. 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedl. 

Radny Grzelczyk Sławomir zapytał jako sołtys w związku z otrzymanymi przez 

sołtysów informacjami o konieczności zwołania zebrań dotyczących wydawania zezwoleń 

alkoholowych. Prosił o przybliżenie tematu. 

 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2018. 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla, który wyjaśnił, że zmiany w uchwale 

budżetowej dotyczą: 

W dochodach: 

a) Rozdziały 75618, 92195 oraz 92605 – zwiększenie z uwagi na zaksięgowanie 

dochodów powyżej zaplanowanych w budżecie. 

W wydatkach: 

a) Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie o kwotę 

500.000 zł 

Proponuje się zmianę zadania z „Inwestycja w siedzibie budynku Centrum 

Kultury” na „Rewitalizacja pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu”. 

Gmina Śmigiel złoży wniosek o dofinansowanie w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020, Poddziałanie 9.2.1 

Rewitalizacja miast i ich dzielnic, na terenach wiejskich, poprzemysłowych i 

powojskowych. Zgodnie z założeniami do tego działania dofinansowanie 

planowane jest na poziomie 85 % kosztów kwalifikowalnych. 

Zadanie planowane jest do realizacji w latach 2018 - 2019 

b) Rozdział 80101 Szkoły Podstawowe – wprowadzenie nowego zadania 

majątkowego i zaplanowanie po stronie wydatków w 2018 roku kwoty 1.500 zł. 

Zadanie planowane jest na lata 2017 – 2019. 

c) Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zmiana pomiędzy 

rozdziałami i paragrafami 
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d) Rozdział 85502 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego 

Zwiększenie wydatków o kwotę 3.000 zł 

Rozdział 92195 Pozostała działalność w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego 

Wprowadzenie do Załącznika Wydatki majątkowe trzech zadań: 

1. Budowa trybun sportowych na boisku w Czaczu – kwota wydatków 240.000 zł 

Zadanie ujęte było w Wieloletniej Prognozie Finansowej z realizacją w 2019 roku. 

Z uwagi na złożenie wniosku o dofinansowanie w ramach PROW Poddziałanie 

19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego 

kierowanego przez społeczność” proponuje się wprowadzenie tego zadania do 

budżetu na 2018 rok. 

Kwota pomocy ustalona została na poziomie 138.462 zł, pozostała kwota to wkład 

własny. 

2. Budowa trybun sportowych na boisku w Śmiglu – kwota wydatków 240.000 zł 

Zadanie ujęte było w Wieloletniej Prognozie Finansowej z realizacją w 2019 roku. 

Z uwagi na złożenie wniosku o dofinansowanie w ramach PROW Poddziałanie 

19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego 

kierowanego przez społeczność” proponuje się wprowadzenie tego zadania do 

budżetu na 2018 rok. 

Kwota pomocy ustalona została na poziomie 146.387 zł, pozostała kwota to wkład 

własny. 

3. Zakup wyposażenia – fortepianu na potrzeby kultury 

Z uwagi na złożenie wniosku o dofinansowanie w ramach PROW Poddziałanie 

19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego 

kierowanego przez społeczność” proponuje się wprowadzenie tego zadania do 

budżetu na 2018 rok. 

Kwota pomocy ustalona została na poziomie 46.449 zł, pozostała kwota to wkład 

własny. 

Przychody : 

Wprowadzono do budżetu po stronie przychodów (wolne środki) kwotę 1.000.000 zł. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 
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Przewodnicząca Komisji finansowo-gospodarczej – Arleta Adamczak - Puk 

poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag nie było wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt ww. uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XLIV/324/18 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 

2018. 

 

2) w sprawie  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2027. 

Projekt uchwały przedstawiła również Pan Piotr Szmytkowski i wyjaśnił, że zgodnie ze 

zmianami w budżecie w 2018 roku, dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Śmigiel na lata 2018-2027. Dodano następujące przedsięwzięcia: 

1) Przebudowa boisk sportowych w Starym Bojanowie 

Gmina będzie składała wniosek o dofinansowanie zadania  

w ramach Programu „Sportowa Polska – program rozwoju lokalnej infrastruktury 

sportowej” do Ministerstwa Sportu i Turystyki. Całość przedsięwzięcia szacowana 

jest na 1.600.000 zł. Kwota zabezpieczona w WPF stanowi wkład własny. 

Realizacja planowana jest na 2019 rok 

2) Rewitalizacja pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu 

Proponuje się wprowadzić do WPF zadanie „Rewitalizacja pomieszczeń i 

otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu”. Gmina Śmigiel złoży wniosek o 

dofinansowanie w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014 – 2020, Poddziałanie 9.2.1 Rewitalizacja miast i ich 

dzielnic, na terenach wiejskich, poprzemysłowych i powojskowych. Zgodnie z 

założeniami do tego działania dofinansowanie planowane jest na poziomie 85 % 

kosztów kwalifikowalnych. Zadanie planowane jest do realizacji w latach 2018 – 

2019. 

W Załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć” zadanie zaplanowano na lata 2018 – 

2019, w tym: 
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Rok 2018  1.200.000 zł 

Rok 2019     800.000 zł 

 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

 1) Budowa trybun sportowych na boisku w Czaczu; 

 2) Budowa trybun sportowych na boisku w Śmiglu. 

 Budowa trybun sportowych na boisku w Czaczu – kwota wydatków 240.000 zł 

Zadanie ujęte było w Wieloletniej Prognozie Finansowej z realizacją w 2019 roku. Z 

uwagi na możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach PROW 

Poddziałanie 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność” proponuje się wprowadzenie tego zadania 

do budżetu na 2018 rok. Kwota pomocy ustalona została na poziomie 138.462 zł, 

pozostała kwota to wkład własny. 

 Budowa trybun sportowych na boisku w Śmiglu – kwota wydatków 240.000 zł 

Zadanie ujęte było w Wieloletniej Prognozie Finansowej z realizacją w 2019 roku. Z 

uwagi na możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach PROW 

Poddziałanie 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność” proponuje się wprowadzenie tego zadania 

do budżetu na 2018 rok. Kwota pomocy ustalona została na poziomie 146.387 zł, 

pozostała kwota to wkład własny. 

W oparciu o sprawozdanie Rb-Z o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych na koniec IV 

kwartału 2017 roku i wielkości planowane w budżecie na 2018 r., zaktualizowano kwotę 

długu na koniec 2018 roku. 

Pełen zakres zmian ujęto w załączniku 1 i 2 do uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji finansowo-gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji finansowo-gospodarczej – Arleta Adamczak – Puk 

poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/325/18 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-

2027. 

 

3) w sprawie podziału Gminy Śmigiel na okręgi wyborcze w wyborach do Rady 

Gminy,  

Projekt uchwały omówiła pani Anita Kasperska, która poinformowała, że w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych rada gminy dokonuje podziału gminy na okręgi wyborcze 

w wyborach do rady gminy w terminie 60 dni od dnia wejścia w życie ustawy. W związku 

z powyższym Rada Miejska Śmigla zobowiązana jest podjąć uchwałę w sprawie podziału 

Gminy Śmigiel na okręgi wyborcze do dnia 1 kwietnia 2018 r. 

Na ustalenia Rady gminy w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze wyborcom, 

w liczbie co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia skargi do komisarza wyborczego, 

w terminie 5 dni od daty podania uchwały do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo 

przyjęty. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji spraw społecznych – Lech Żak poinformował, że opinia 

komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/326/18 w sprawie podziału Gminy Śmigiel na okręgi wyborcze w 

wyborach do Rady Gminy. 
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4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/291/17 Rady Miejskiej Śmigla z 

dnia 30 października 2017 w sprawie przyjęcia „Programu rewitalizacji dla 

Gminy Śmigiel na lata 2017-2023”,  

Projekt uchwały omówiła pani Monika Tomaszewska, która poinformowała, że 

program rewitalizacji to inicjowany, opracowany i uchwalony przez radę gminy, na podstawie 

art. 18 ust. 2 pkt. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym                                                                      

wieloletni program działań w sferze społecznej oraz gospodarczej, przestrzenno-

funkcjonalnej, technicznej lub środowiskowej, zmierzający do wyprowadzenia obszarów 

rewitalizacji ze stanu kryzysowego oraz stworzenia warunków do ich zrównoważonego 

rozwoju, stanowiący narzędzie planowania, koordynowania i integrowania różnorodnych 

aktywności w ramach rewitalizacji. Na wdrażanie programów rewitalizacji przeznaczono 

część środków z Regionalnego Wielkopolskiego Programu Operacyjnego 2014+ Działanie 

9.2 Rewitalizacja miast i ich dzielnic, terenów wiejskich, poprzemysłowych i powojskowych. 

Poziom dofinansowania wynosi do 85 % kosztów kwalifikowalnych zadania. W listopadzie 

2017 Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego ogłosił konkurs na w/w działanie. 

Gmina Śmigiel złoży wniosek o dofinansowanie zadania pn. Rewitalizacja pomieszczeń i 

otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu. Całkowity koszt rewitalizacji pomieszczeń i otoczenia 

Centrum Kultury w Śmiglu wynosi 1 800 000 zł, z czego 600 000 zł to koszt rewitalizacji 

otoczenia. Z uwagi na fakt, że na rewitalizację zadania nr 6 w tabeli 29 przeznaczono kwotę            

3 000 000,00 zł, nie ma potrzeby zwiększenia szacunkowych kosztów zadania. W związku z 

tym kwoty w tabelach: 30 pkt. 6 i 29 pkt. 6 pozostają bez zmian  tj. 3 000 000,00 zł.  Z uwagi 

na brak informacji o rewitalizacji otoczenia Centrum Kultury koszt ten mógłby zostać 

potraktowany  przez instytucję wdrażającą – Urząd Marszałkowski Województwa 

Wielkopolskiego jako koszt niekwalifikowany, a nawet spowodować negatywną ocenę 

formalną wniosku. Opracowany program nie zawierał informacji, że wyremontowana 

infrastruktura Centrum Kultury w Śmiglu służyć będzie realizacji zajęć dla seniorów i dzieci 

co zostało odpowiednio uzupełnione. Zmieniona została również kwota wdrożenia z projektu 

nr 6 o szacunkowe koszty zrewitalizowania otoczenia Centrum Kultury. W informacji o 

podmiotach realizujących zostało Centrum Kultury w Śmiglu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omówiony na posiedzeniach: 

Komisji finansowo - gospodarczej oraz Komisji planowania i rozwoju dlatego poprosił 

przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji planowania i rozwoju przekazał, ze projekt otrzymał 

pozytywna opinię ale po uwzględnieniu wniosku podjętego na komisji, a mianowicie:  
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Komisja wnosiła, aby w uzasadnieniu wykreślić treść: 

„Koszt rewitalizacji otoczenia wg kosztorysu inwestorskiego wynosi ponad 600.000,00 zł, co 

stanowi 1/3 kosztu całego zadania.”  

i zastąpić ją następującą: 

Całkowity koszt rewitalizacji pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu wynosi 

1 800 000 zł, z czego 600 000 zł to koszt rewitalizacji otoczenia. Z uwagi na fakt, że na 

rewitalizację zadania nr 6 w tabeli 29 przeznaczono kwotę 3 000 000,00 zł, nie ma potrzeby 

zwiększenia szacunkowych kosztów zadania. W związku z tym kwoty w tabelach: 29 pkt. 6 i 30 

pkt. 6 pozostają bez zmian  tj. 3 000 000,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji finansowo - gospodarczej wyjaśniła także, że projekt 

otrzymał pozytywną opinię jednocześnie poparty został wniosek z komisji planowania i 

rozwoju.  

Wobec powyższego  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek 

komisji. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 1, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Wniosek został przyjęty. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/327/18 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/291/17 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 30 października 2017 w sprawie przyjęcia „Programu rewitalizacji dla Gminy 

Śmigiel na lata 2017-2023”. 
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5) w sprawie zasad udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych niektórych 

nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez 

Gminę Śmigiel,  

Projekt uchwały omówiła pani Danuta Szczepaniak, która poinformowała, że organ 

prowadzący szkoły lub placówki określa m.in. zasady udzielania   i rozmiar obniżek, 

o których mowa w ust. 6, oraz przyznaje zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć, o których 

mowa w ust. 3 oraz tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli szkół 

niewymienionych w ust. 3, nauczycieli szkół, o których mowa w art. 1 ust. 2 pkt 1a, 

pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych. Niniejsza uchwała reguluje 

powyższe zagadnienia w odniesieniu do nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. Art. 76 pkt 22 ustawy z dnia 27 października 

2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych zmienia z dniem 1 września 2018 r. art. 42 Karty 

Nauczyciela, co powoduje konieczność dostosowania uchwał podjętych na jego podstawie. 

Nauczycielom którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach, 

w zależności od wielkości i typu szkoły lub przedszkola oraz warunków pracy, obniża się 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych określony w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela o liczbę godzin zajęć, 

stanowiących różnicę między obowiązującym nauczyciela tygodniowym wymiarem zajęć 

a wymiarem określonym tabeli uchwały. 

  Projekt uchwały został uzgodniony z dyrektorami szkół podległych Gminie Śmigiel 

oraz pozytywnie zaopiniowany przez zawiązki zawodowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji spraw społecznych – Lech Żak poinformował, że opinia 

komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/328/18 w sprawie zasad udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych niektórych nauczycieli, obowiązujących w 

przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Śmigiel,  

 

6) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/363/09 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 31 

marca 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznania oraz wypłacenia do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczenia i wypłacenia wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel,  

Projekt uchwały omówiła również pani Danuta Szczepaniak, która poinformowała, że 

Proponowana zmiana zasad przyznawania dodatku funkcyjnego osobom kierującym 

gminnymi placówkami oświatowych dotyczy uzależnienie jego wysokości od specyfiki danej 

placówki tj. od ilości oddziałów w danej placówce. W poprzedniej regulacji podstawowym 

wskaźnikiem była liczba szkół podlegających dyrektorowi. Projekt zmian wynika m.in. 

z faktu zmian organizacyjnych, które miały miejsce w ostatnich czasie oraz analizy obecnie 

funkcjonującej regulacji w przedmiotowej sprawie. Nauczycielowi, któremu powierzono 

stanowisko dyrektora lub wicedyrektora szkoły albo inne stanowisko kierownicze 

przewidziane w statucie szkoły, przysługuje dodatek funkcyjny w wysokości: 

1) dyrektorowi szkoły, zespołu szkół liczącego do 15 oddziałów od 50% do 85% 

2) dyrektorowi szkoły, zespołu szkół liczącego od 16 do 25 oddziałów od 50% do 90% 

3) dyrektorowi szkoły, zespołu szkół liczącego powyżej 25 oddziałów od 50% do 

100% 

4) dyrektorowi przedszkola od 50% do 100% 

5) wicedyrektorowi do 70% dodatku funkcyjnego dyrektora 

6) kierownikowi filii, świetlicy do 40% 

7) kierownikowi szkolnego schroniska młodzieżowego do 40%    

wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela stażysty z tytułem zawodowym magistra 

z przygotowaniem pedagogicznym.”. 

W związku z tym aby uporządkować zapisy w regulaminie określającym wysokość stawek 
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i szczegółowe warunki przyznawania oraz wypłacania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel uchyla się § 7 dotyczący dodatku za 

uciążliwość pracy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji spraw społecznych oraz Komisji finansowo – gospodarczej i poprosił 

przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji spraw społecznych – Lech Żak poinformował, że opinia 

komisji jest pozytywna. 

Przewodnicząca Komisji finansowo - gospodarczej Arleta Adamczak – Puk wyjaśniła 

także, że projekt otrzymał pozytywną opinię 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/329/18 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/363/09 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 31 marca 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznania oraz wypłacenia do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczenia i wypłacenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych świadczeń wynikających ze stosunku 

pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

7) w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Śmiglu.  

Projekt uchwały omówiła również pani Danuta Szczepaniak, która poinformowała, że 

Zgodnie z art. 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o strażach gminnych rada gminy może 

rozwiązać straż po zasięgnięciu opinii właściwego terytorialnie komendanta wojewódzkiego 

(Stołecznego) Policji, o czym zawiadamia wojewodę. Komendant Wojewódzki Policji 
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w Poznaniu pismem z dnia 8 lutego 2018 r. wyraził pozytywną opinię na temat rozwiązania 

Straży Miejskiej Śmigla. Likwidacja Straży Miejskiej Śmigla nie wpłynie na obniżenie 

bezpieczeństwa mieszkańców, ponieważ nie spełnia odpowiednio swej roli. Zadania 

wykonywane dotychczas przez Straż Miejską Śmigla wykonuje od ok. czterech miesięcy 

policja jak i komórki organizacyjne Urzędu Miejskiego Śmigla, w związku z tym nie jest 

potrzebne funkcjonowanie dodatkowej jednostki. Nie bez znaczenia są koszty 

funkcjonowania Straży Miejskiej oraz głosy mieszkańców, że Straż Miejska jest niepotrzebna. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji spraw społecznych – Lech Żak poinformował, że opinia 

komisji jest pozytywna jednak nie była jednogłośna. Dodał także, że niektóre kwestie zostały 

wyjaśnione na spotkaniu, które odbyło się przed sesją. 

Radny Wojciech Adamczewski poprosił o odczytanie opinii Komendanta 

Powiatowego. 

W związku z czym Zastępca Burmistrza Śmigla odczytał pismo w tej sprawie. Dodał, 

ze zadania Straży zostały podzielone pomiędzy pracowników i wszystko działa sprawnie. 

Radny Adamczewski zapytał co z psami które będą biegały po ulicach, co ze 

śmieciami spalanymi w piecach oraz ze SOP? 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że wykonują te wszystkie zadnia urzędnicy, a 

telefony w sprawie psów są podane na stronie internetowej. Odpowiednie sprawy kierowane 

są do policji a psy od zawsze były kierowane do Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Śmiglu. Wszystko funkcjonuje tak jak do tej pory ni nie ma problemów. 

Więcej pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 11 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 2. 

Uchwała została podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/330/18 w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Śmiglu.  
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8) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel 

na rok 2018,  

Projekt uchwały omówiła pani Joanna Szudra, która poinformowała, że obowiązująca 

od 1 stycznia 2012 roku nowelizacja ustawy o ochronie zwierząt  zobowiązała gminy do 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz do zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Rozwiązywanie tych problemów jest w świetle w/w ustawy zadaniem własnym gminy. 

Ustawa nakłada na gminę konkretne zadania związane z opieką nad zwierzętami oraz 

zobowiązuje do zaplanowania środków finansowych na ich realizacje w budżecie gminy. 

Działanie te samorząd prowadzi w oparciu o uchwalony corocznie do 31 marca przez radę 

gminy stosowny program. Zgodnie z art. 11a w/w ustawy przygotowany został projekt 

Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2018 i przesłany do zaopiniowania powiatowemu 

lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest 

ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy, poprzez umieszczenie projektu programu 

na stronie internetowej urzędu gminy z informacją o możliwości zaopiniowania 

w określonym terminie, oraz dzierżawcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze 

gminy. Uchwała na rok 2018 nieznacznie różni się od obowiązującej obecnie. Zmianie uległ 

w pkt 2 punkt wykonywania usługi weterynaryjnej oraz w pkt 6 wskazano kto zajmuje się 

zwierzętami bezdomnymi – jest to zmiana spowodowana rozwiązaniem Straży Miejskiej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji rolnictwa, rzemiosła i ochrony środowiska i  poprosił przewodniczącego 

komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji rolnictwa, rzemiosła i ochrony środowiska  – Alfred 

Splisteser poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/331/18 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami 
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bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2018,  

9) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych w Księginkach,  

Projekt uchwały omówił pan Rafał Szumacher, który poinformował, że działki o nr 

geod. 352/3 i 352/4 wg informacji z rejestru gruntów stanowią drogi i w chwili obecnej tak są 

użytkowane. Z działek tych korzystają mieszkańcy dojeżdżający do swoich posesji oraz pól 

zlokalizowanych w Księginkach. Ponadto w/w działki stanowią część drogi łączącej wieś 

Księginki i Karśnice. Z uwagi na status w/w działek i zajęcie ich pod drogę, właściciele 

poszczególnych działek zwrócili się z wnioskami z dnia 18 i 19 stycznia 2018 roku, do 

Burmistrza Śmigla, o ich nabycie przez Gminę Śmigiel. Przedmiotowa sprawa była omawiana 

na posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju Rady Miejskiej Śmigla, która po jej 

przeanalizowaniu oraz wizji terenowej stwierdziła, aby wykupić przedmiotowe działki. W/w 

działka zostanie przekazana Gminie Śmigiel po przygotowaniu dokumentów formalno-

prawnych oraz podpisaniu aktu notarialnego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omówiony na posiedzeniu 

Komisji Planowania i Rozwoju dlatego poprosił przewodniczącego komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji planowania i rozwoju przekazał, ze projekt otrzymał 

pozytywna opinię  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/332/18 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych położonych w Księginkach. 

 

W tym momencie obrad o godz. 16:55 Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. obrady 

wznowiono o godz. 17:05 w niezmienionym składzie. 
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10) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów eksplantacji i wydobycia kopalin wraz z 

infrastrukturą techniczną w obrębie wsi Przysieka Polska,  

Projekt uchwały przedstawiła pani Monika Pierożyńska – Semenków, i przekazała, że 

do opracowania projektu planu przystąpiono w październiku 2016r. Podstawą podjęcia prac 

planistycznych była uchwała Nr XXV/180/16  z dnia 27 października 2016r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenów eksploatacji i wydobycia kopalin wraz z infrastrukturą techniczną w obrębie wsi 

Przysieka Polska. Celem niniejszej zmiany jest możliwość przejęcia przez prywatną firmę 

drogi gruntowej pod tereny kopalni wraz z infrastruktura techniczną. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omówiony na posiedzeniu 

Komisji Planowania i Rozwoju dlatego poprosił przewodniczącego komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji planowania i rozwoju przekazał, ze projekt otrzymał 

pozytywna opinię  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy będzie zapewniony dojazd skoro to jest 

droga? 

Pani Monika Pierożyńska – Semenków przekazała, że zanim przystąpiono do zmiany 

tego planu nastąpiła zmiana w terenie i wszystko jest uregulowane. Do samego obszaru 

wydobycia jest droga zapewniona. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/333/18 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów eksplantacji i wydobycia kopalin wraz z 

infrastrukturą techniczną w obrębie wsi Przysieka Polska. 
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11) w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Śmigiel oraz 

aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

obowiązujących na terenie Gminy Śmigiel,  

Projekt uchwały przedstawiła również pani Monika Pierożyńska – Semenków, i 

przekazała, że stosownie do wymagań ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym  w celu oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego burmistrz gminy dokonuje analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

gminy oraz ocenia postępy w opracowaniu planów miejscowych z uwzględnieniem decyzji 

zamieszczonych w rejestrach oraz wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu 

miejscowego. Burmistrz gminy przekazuje radzie gminy wyniki analiz, o których mowa 

wyżej, po uzyskaniu opinii gminnej lub innej właściwej komisji urbanistyczno-

architektonicznej, co najmniej raz w czasie kadencji rady. Wobec powyższego Burmistrz 

Śmigla dokonał oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Śmigiel oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego obowiązujących na obszarze Gminy Śmigiel. Analiza zmian w 

zagospodarowaniu przestrzennym Gminy Śmigiel, stanowiąca załącznik nr 1 do niniejszej 

uchwały, w dniu 14 października 2017 r. uzyskała pozytywną opinię Powiatowej Komisji 

Urbanistyczno-Architektonicznej w Kościanie, w związku z czym została przedłożona Radzie 

Miejskiej Śmigla celem podjęcia uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Śmigiel  oraz aktualności 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie Gminy 

Śmigiel.   

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omówiony na posiedzeniu 

Komisji Planowania i Rozwoju dlatego poprosił przewodniczącego komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji planowania i rozwoju przekazał, ze projekt otrzymał 

pozytywna opinię  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/334/18 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Śmigiel oraz aktualności miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie Gminy Śmigiel. 

 

12) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi Nietążkowo,  

Projekt uchwały przedstawiła również pani Monika Pierożyńska – Semenków, i 

przekazała, że do opracowania projektu zmiany studium przystąpiono w styczniu 2017 r. 

Podstawą podjęcia prac planistycznych była uchwała Nr XXIX/226/2017 Rady Miejskiej Śmigla 

z dnia 23 lutego 2017 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi 

Nietążkowo. Główne zmiany w planie maja zachęcić potencjalnych inwestorów do inwestowania 

na terenach przy planowanym węźle drogi S5 w Nietążkowie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omówiony na posiedzeniu 

Komisji Planowania i Rozwoju dlatego poprosił przewodniczącego komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji planowania i rozwoju przekazał, ze projekt otrzymał 

pozytywna opinię  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/335/18 w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi Nietążkowo. 
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13) w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów zgłoszonych 

na ławników w wyborach uzupełniających, 

Przewodniczący Rady przekazał, że na wniosek prezesa Sądu Okręgowego dokonuje 

uzupełnienia listy ławników, zwłaszcza z powodu niewystarczającej liczby ławników 

w czasie trwania kadencji. Przed przystąpieniem do wyborów Rada Miejska powołuje zespół, 

który przedstawia na sesji Rady swoją opinię o zgłoszonych kandydatach. Pismem z dnia 

14 lutego 2018 r. Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu zwrócił się o przeprowadzenie 

wyborów uzupełniających na 1 ławnika, które jest ustawowym obowiązkiem Rady Miejskiej. 

Przystępując do procedury przeprowadzenia ww. wyborów, w pierwszej kolejności 

Rada musi powołać Zespół, który zajmie się naborem kandydatów na ławników oraz 

przedstawi zaopiniowane listy tych kandydatów. 

Następnie zaproponował aby w Zespole pracowali członkowie Komisji spraw 

społecznych. 

Przewodniczący Rady poinformował także, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji spraw społecznych – Lech Żak poinformował, że opinia 

komisji jest pozytywna a członkowie wyrazili wolę pracy w Zespole. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/336/18 w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 

zgłoszonych na ławników w wyborach uzupełniających. 

 

14) w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej Śmigla wyrażającego 

protest przeciw projektowi ustawy o Polskiej Agencji Geologicznej.  

Przewodniczący Rady przekazał, że na terenie naszej gminy zlokalizowane są złoża 

gazu ziemnego o dużych zasobach bilansowych, złoża kopaliny pospolitej (piasku i żwiru), 

złoża surowców ilastych oraz torfu. Eksploatacja kopalin powoduje często degradację 
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infrastruktury technicznej, a wpływy z opłaty eksploatacyjnej pokrywają koszty związane 

z należytym utrzymaniem przedmiotowej infrastruktury. Opłata eksploatacyjna szczególnie 

z tytułu wydobycia gazu stanowi znaczący wpływ do budżetu Gminy Śmigiel. W chwili 

obecnej złoża gazu nie są eksploatowane na maksymalnym możliwym poziomie wydobycia, 

jednak w przypadku zwiększonego zapotrzebowania na gaz ziemny przez odbiorców a tym 

samym jego większym wydobyciu wzrośnie wysokość opłaty eksploatacyjnej przypadająca 

na naszą gminę. 

Zaznaczył, że a terenie gminy zlokalizowany rurociąg wysokiego ciśnienia gazu na 

potrzeby KGHM Polska Miedź relacji KGZ Kościan – KGHM Żukowice/Polkowice na dzień 

dzisiejszy nie jest eksploatowany na najwyższym poziomie. 

W takim przypadku zaproponowane przez ustawodawcę zmiany w postaci przepisu 

art. 141 ust. 1c, który brzmi „1c. Łączna roczna wysokość dochodów gminy w tytułu 

wpływów, o których mowa w ust. 1 pkt 1, nie może być wyższa niż 500 zł na jednego 

mieszkańca gminy” wysoce prawdopodobnie ograniczą łączną roczną wysokość dochodu 

gminy z tytułu opłaty eksploatacyjnej. W związku z tym przygotowano taki projekt uchwały. 

Projekt uchwały był omówiony na posiedzeniu Komisji planowania i rozwoju dlatego 

Przewodniczący poprosił przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji planowania i rozwoju przekazał, ze projekt otrzymał 

pozytywna opinię  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały w tym punkcie nie było wobec powyższego  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr  XLIV/337/18 w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej Śmigla 

wyrażającego protest przeciw projektowi ustawy o Polskiej Agencji Geologicznej. 

 

Ad. 10. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał: 
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 Kiedy zostanie wyremontowany mur przy cmentarzu przy kaplicy? 

Zastępca burmistrza wyjaśnił, że sprawa jest skomplikowana, gdyż w 2016 roku został 

złożony wniosek o dofinansowanie i do dziś czekamy na decyzję. Eksperci, którzy mieli 

opracować  projekt muru i także wycofali się. Sprawa jest w toku. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zapytał: 

 Czy są plany odnośnie byłej kotłowni, która jest przyległa do Ośrodka 

Zdrowia? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że nie ma planów odnośnie tej kotłowni. Są różne 

pomysły, jednak rozbiórka tego budynku też kosztuje. 

 

Ad. 11. 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Na pytanie Sołtysa w sprawie zebrań wiejskich odpowiedziała Danuta Szczepaniak i 

wyjaśniła, ze zmiana ustawy o wychowaniu w trzeźwości nakazała zmianę dotychczas 

obowiązującej uchwały. Aby podjąć nową uchwałę wymagana jest opinia jednostek 

pomocniczych wyrażona w formie uchwał. Czasu jest niewiele, gdyż uchwała ta musi zostać 

podjęta na sesji czerwcowej. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zauważył, że pomimo informacji która została 

przekazana sołtysi i przewodniczący Osiedli otrzymają pisma w tym temacie. 

 

Ad. 12 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowana jest na 26 kwietnia 

2018 r. Przypomniał również radnym o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego do 30 

kwietnia. W związku z trwającymi dalszymi pracami legislacyjnymi w sejmie dotyczącymi 

ustawy o jawności życia publicznego zaplanowane szkolenie dotyczące oświadczeń 

majątkowych zostało odwołane i odbędzie się po podjęciu przez sejm tejże ustawy. 

Następnie Przewodniczący przekazał zaproszenia dla radnych na Festiwal Kulinarny, i 

pożegnanie klas maturalnych w ZSP w Nietążkowie. 

Głos zabrał Wicestarosta Kościański Stefan Stachowiak, który podziękował za 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany studium w obrębie wsi Nietążkowo. Dodał, że 

projektowana droga wzdłuż tego terenu niewątpliwie uatrakcyjni teren ponad 13 ha. 

Wicestarosta przekazał, że ogłoszono nowy konkurs na dofinansowanie dróg 

lokalnych i gminnych. Termin na składanie wniosków jest krótki bo do 15 kwietnia, jednak 
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planowane jest złożenie dwóch wniosków na dwa odcinki dróg. W Gminie Śmigiel jest to 

droga Brońsko – Nadolnik. Szanse na dofinansowanie są jednak do rozdania jest 40 mln zł a 

nie wiadomo ile będzie wniosków. W przypadku nie uzyskania dofinansowania i tak powiat 

planuje ta drogę zrobić przy współfinansowaniu gminy. 

Poza tym przygotowano plan robót drogowych na rok 2018. Wiadomo jakie środki są 

do wydania i plan jest ambitny na ponad 2 mln 400 tys. zł. Jeżeli przetargi wypadną 

pomyślnie to większość inwestycji uda się wykonać. W gminie planowane są inwestycje: 

droga Machcin – Bronikowo, droga w Wonieściu – ale przy współudziale gminy. 

Radny Grzelczyk Sławomir zapytał czy starostwo myśli o remoncie drogi Śmigiel – 

Wojnowice? Ta droga wymaga już remontu i prawdopodobnie też uzyskałaby punkty przy 

wniosku o dofinansowanie. 

Wicestarosta wyjaśnił, ze jest wiele potrzeb i trzeba o tym pamiętać a o tej drodze już 

radny wspominał i należy o tym pomyśleć. 

W tym momencie obrad – będąc przejazdem przez Śmigiel – na salę obrad przybył 

Pan Maciej Sytek – Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego. Przekazał, że 

prawdopodobnie w dniu jutrzejszym zostanie podpisany aneks do umowy na dofinansowanie 

termomodernizacji Centrum Kultury, a następnie zostaną uruchomione procedury dotyczące 

wypłaty środków. Dodał, że Gmina Śmigiel składa dobre projekty więc warto składać także 

wnioski na dofinansowanie dróg. 

Następnie głos zabrał Radny Rady Powiatu Jan Pietrzak i przekazał, że należy się 

cieszyć i przekazanych informacji. Wyraził także swoje zadowolenie z dwóch kwestii, a 

mianowicie z podjętej uchwały dotyczącej opłaty eksploatacyjnej i uchwały dotyczącej 

rozwiązania Straży Miejskiej. Radny przekazał, że ma tylko nadzieję, że za tej kadencji 

zostanie podjęta jeszcze jedna uchwała, a mianowicie dotycząca terenów kolejki  - a 

zwłaszcza torów kolejowych od Bielaw do Wielichowa. Trzeba sprawę torów uporządkować 

gdyż nie da się odbudować linii do Wielichowa. 

Następnie przekazał, że interesuje go sprawa drogi w Wonieściu, która ma być 

remontowana. Dotyczy to inwestycji kanalizacji, a szczególnie dlaczego w umowie nie była 

zawarta kwestia odtworzenia  całej nawierzchni. Prosił o wyjaśnienie tej sprawy i przekazanie 

informacji dlaczego tego nie było w umowie. Na zakończenie dodał, że najgorszą drogą 

powiatową jest niewątpliwie odcinek Nietążkowo – Robaczyn jednak w tej kadencji nie uda 

się już tego zrobić. 

Radny Grzelczyk Sławomir wyraził zadowolenie z powstałych terenów 

inwestycyjnych, gdyż będą to niewątpliwie podatki dla gminy. Do9dał, ze o ile przypomina 



24 
 

sobie to przy umowie w Wonieściu nie można było zawrzeć przy kanalizacji remontu całej 

drogi, tylko odtworzenie nawierzchni. 

Zastępca Burmistrza natomiast wyjaśnił, że nie ma planu rozbiórki torów kolejki 

wąskotorowej do Wielichowa, gdyż są to elementy o znaczeniu historycznym. Poza tym jak 

już wspominano w senacie miał zostać wyodrębniony fundusz na rewitalizacje kolejek 

wąskotorowych. Dodał także, że tereny kolejki zostały wpisane w koncepcję turystyczną 

gminy. 

Przewodniczący Rady na zakończenie złożył wszystkim obecnym życzenia z okazji 

zbliżających się świąt Wielkanocnych. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XLIV  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:15. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący 

                    Rady Miejskiej Śmigla 

 

 


